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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till statsrådet Per Bolund (MP)

2019/20:1571 Lantmäteriets taxa vid köp av mark

De administrativa kostnaderna för användning av Lantmäteriets enligt lag 
krävda tjänster känns i dag orimligt höga vid köp av mindre bitar mark. Taxan 
sätts statligt, och hela kostnaden faller på privatpersonen vid exempelvis en 
fastighetsreglering. 

Detta innebär att om en privatperson vill köpa en liten bit mark, exempelvis 
billig betesmark på ca 5 000 kvadratmeter för att ha lite får eller annat så 
kommer administrationen att kosta mer än marken. I Lantmäteriets egna 
prisexempel anges att ett sådant arbete kan kosta ca 50 000–60 000 kronor, 
medan marken i sig oftast inte kostar mer än runt 5–10 kronor per 
kvadratmeter, alltså 25 000–50 000 kronor. 

Detta är en problematik som drabbar landsbygdens företag och privatpersoner. 
Att en avgift tas ut är rimligt, men balansen mellan administrationsavgiften och 
kostnaden av mark är helt frånvarande. Särskilt vid köp av mindre områden.

Detta är ett av många hinder för en levande landsbygd.

Med anledning av detta vill jag fråga statsrådet Per Bolund:

 

Hur ser statsrådet på möjligheten att sänka taxan för Lantmäteriets tjänster vid 
köp av mindre bitar mark? 

………………………………………

Niels Paarup-Petersen (C)

Från Riksdagsförvaltningen
2020-06-12
Besvaras senast
2020-06-24 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Johan Welander


